
                                                                      Bestyrelsens beretning 2024 

Jeg vil nu på bestyrelsens vegne a6olde beretningen for det forgangne år. E<erfølgende vil der blive 
mulighed for kommentarer og eventuelle spørgsmål.  

Til at starte med vil jeg fortælle at GF To<emosegaard de sidste par år har støFet en forening, der hedder 
Lokalt Samvirke Hornbæk. En forening der har Kl formål at fremme og igangsæFe en masse spændende 
akKviteter. Vi har en repræsentant med Kl generalforsamlingerne, nemlig Susanne, som begejstret har 
fortalt om de projekter, der er i gang i foreningen. Der arbejdes bl.a. på en kunsthal på museumsgrunden og 
en mulKhal i Hornbæk. Vi er en blandt 16 foreninger, der støFer. Man kan se mere inde på deres 
hjemmeside. 

Igen i år har vi indkøbt en god mængde grus/jord Kl at fylde i de fordybninger, der er langs vejkanterne. Det 
er igen blevet taget godt imod, og generelt ser det godt ud langs vores vejkanter, selvom der stadig er lidt 
huller. Vi gør opmærksom på, at det reelt er den enkelte grundejer, der har ansvaret for at vedligeholde de 
grønne fortove og sørge for, at der ikke er for dybe huller langs vejen, da det gør vores vejkanter skrøbelige.  

Snerydningen i vinter fungerede ikke KlfredssKllende e<er nogle år, hvor det egentlig havde været ok. E<er 
en del henvendelser og forsøg på at få reFet op på det, valgte vi d. 17. januar at opsige a<alen med 
omgående virkning, selvom vi egentlig havde lavet en 3-årig a<ale med Snevagten.  

Vi sKllede desuden krav om Klbagebetaling af 2 månedlige betalinger af ca. kr. 10.000 for de 2 måneder, der 
var gået forud. Snevagten accepterede vores opsigelse og Klbagebetalte de ca. 20.000 kr. Det var klædelig 
og god sKl, at vi ikke skulle ud i tovtrækkeri for at få opsigelsen igennem. I den sidste del af sæsonen lavede 
vi en a<ale med ham, der rydder sne i GF ved siden af. Vi arbejder pt på at lave en ny a<ale for den 
kommende sæson. 

Der har Kdligere været forskellige ønsker og gode drø<elser omkring et mere bæredygKgt område med 
fokus på biodiversitet. Bestyrelsen er i gang med at gøre sig tanker og udveksle idéer. Det er bl.a. blevet Kl 
iniKaKv omkring fælles indkøb af træer Kl at stå på de forskellige matrikler og med også at søge fondsmidler 
Kl at gøre vores område endnu mere imødekommende. Vi har fakKsk allerede fået bevilliget kr. 20.000, - 
som vi skal have lavet en plan for. Når denne plan er klar, skal den godkendes evt. på en ekstraordinær GF. 
Der er ingen tvivl om, at der er kommet mere vand fra himlen de sidste par år, og der vil komme endnu 
mere vand fremover. Jo mere vand vi kan lede væk naturligt - jo bedre. Derfor vil det også have bestyrelsens 
fokus i det kommende år.  

Der er igen konkrete planer fra kommunens side om at lave Kltag i forhold Kl afvanding. Der har flere gange 
de sidste mange år været debat om de trafikale forhold i vores område, og her tænker jeg på, at der er flere, 
der kører for stærkt. Ja, de fleste overholder færdselsloven og fartgrænsen, som lige nu er på 50 km/t, men 
mange kører hurKgere end de 30 km/t, vi appellerer Kl med skilte osv., og som der i hvert fald Kdligere har 
været flertal for er rimelig og forsvarlig.  

Vi har Kdligere på GF opnået enighed om, at fartdæmpende Kltag skal gøres, og at det vi ønsker er vejbump 
udført i asfalt. Fartdæmpende Kltag er også en forudsætning/mulighed for at få sat fartgrænsen i vores 
område ned Kl 30 km/t. Der skal en helhedsplan Kl, for at det hele kan ske. Med andre ord kan man sige, at 
farnedsæFelse formelt og vejbump er hinandens forudsætninger. Vi har fået en forhåndsgodkendelse fra 
Helsingør Kommune omkring etablering af vejbump og en reel nedsæFelse af fartgrænsen Kl 30 km/t. Vi 
kan derfor også sige, at vi har et gennemarbejdet forslag klar Kl afstemning i a<en. 

Afslutningsvis vil jeg gerne sige tak for vores nye revisor team, som vi har ha< et fint samarbejde med. Vi vil 
i det kommende år kigge på et system, der kan gøre hele medlemshåndteringen leFere. 



Jeg vil også gerne sige tak Kl Jan, Rolf, Susanne (som ikke kunne være her) og Karin. Tak for et fint 
samarbejde og nogle gode drø<elser. Jeg er glad for, at jer der er på valg i a<en, har sagt ja Kl genvalg. Også 
tak Kl Michael vores suppleant, der flibgt har deltaget i møder og bidraget med baggrundsviden og 
hyggelige anekdoter.  

DeFe var årets beretning fra bestyrelsen, og der er nu mulighed for at kommentere og sKlle uddybende 
spørgsmål.


